
Referat af ekskursion og generalforsamling i Dansk Masurforening, den 7. 
september 2024. 

Deltagere : 
Claus Bjerg 
Frank Tollestrup  
Annette Harboe Henriksen 
Knud Olesen 
Sofie Bruun 
Thomas Ravn 

Erik Schwartz 
Krista Larsen 

Jens Jørgen Larsen ( ref.) 
 

Ved besigtigelse af masurtræerne i Lilleskov blev det bemærket, at der ikke var ydre tegn på 
masurdannelse i Rødel og Røn og svage tegn i Poppel, derfor fældning og opskæring af træer for at 

få masurdannelse afklaret. 
Masurbirk, 6 norske kloner plantet i 1999, varierende ydre tegn på masurdannelse. 

Masurbirk, 12 svenske kloner fra Bo Karlsson plantet 2005, varierende ydretegn på 
masurdannelse, fældning og opskæring nødvendig for afgørelse af masurdannelse. 

Masurbirk, 4 finske kloner plantet i 2011, tydelige ydretegn på masurdannelse. 
 

Efter at have set på masurtræer i Lilleskov, holdt foreningen ordinær generalforsamling i henhold 
til vedtægterne. 

1.Thomas Ravn blev foreslået og valgt som dirigent 

2. Erik Schwartz aflagde bestyrelsen beretning. Bestyrelsen var enige om, at den visuelle 
generalforsamling afholdt i 2023  ikke var retmæssigt gyldig. 

Der har været afholdt 2 bestyrelsesmøder i løbet af året. 
På det første bestyrelsesmøde havde bestyrelsen konstitueret sig som følger : 

Formand : Erik Schwartz 
Næstformand : Tage Rønne 

Kasserer : Svend Møller 
Sekretærer : Frank Tollestrup og Jens Jørgen Larsen 

Det blev aftalt at få hjælp til at vedligeholde foreningens hjemmeside. Thomas Knokgaard har 
påtaget sig opgaven i samarbejde med Frank Tollestrup. 

I vedtægterne står der, at den ordinære generalforsamling skal holdes inden udgangen af 
september. Bestyrelsen har besluttet at generalforsamlinger for fremtiden afholdes på skift, 1. 

lørdag i september i lige årstal og 2. lørdag i september i ulige årstal. Det betyder at næste års 
generalforsamling afholdes lørdag den 13. september. 

Knud Olesen havde søgt på GOOGLE efter Dansk Masurforening hvilket ikke gav mange resultater 
til hjemmesiden. For at være mere synlig blev det foreslået at der kan søges på "masurbirk". 

Thomas Knokgaard  undersøger hvad omkostningerne vil være. 
 
Beretningen blev godkendt. 
 



3. Godkendelse af regnskab for 2023, udleveret i kopi. 
Regnskabet er godkendt af foreningens revisorer. 

Da kasserer Svend Møller var forhindret i at deltage i generalforsamlingen, fremlage Frank 
Tollestrup regnskabet for 2023. 
Regnskabet viste et overskud på kr. 2.908,00 for 2023. 
Foreningens bankbeholdning, 31.12.2023,  var kr. 28.811,42. 
I budgettet for 2024 forventes  et underskud på kr. 1.900,00. 
Generalforsamlingen efterlyste at det foregående års nøgletal, i dette tilfælde 2022, blev vist i 
regnskabsoversigten. 
4. Generalforsamlingen godkendte regnskab for 2023 og budget for2024. 
 
5. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 
Erik Schwartz og Tage Rønne var på valg.  
Erik Schwartz modtog genvalg. 
Tage Rønne var ikke tilstede og havde ikke oplyst om han ville modtage genvalg. 
Claus Bjerg blev valgt ind i bestyrelsen. 
 
6. Valg af suppleanter til bestyrelsen. 
Tage Rønne blev foreslået og valgt in absentia. 

Thomas Ravn blev foreslået og valgt som 2. suppleant. 

 
7. Valg af revisorer. 

Knud B. Olesen og Harald Henningsen blev genvalgt som revisorer 
 

8. Indkomne forslag. 
Der var ikke indkommet forslag til formanden. 
 
9. Fremtidige aktiviteter. 
Det blev drøftet om foreningen skal stå for opformering og sætte et projekt i gang med afprøvning 
af kloner. Det kan være vanskeligt at finde podekviste som er "tykke" nok. 

Thomas Ravn undersøger hvad meristemformering vil koste (kontakt Lars Sommer) 
Bestyrelsen drøfter og udarbejder forslag om opformering af egnede kloner. 
 
Et medlem har lavet aftale med HedeDanmark om salg af Masurbirk, diameter + 21 cm, pris kr. 

4,50  / kg. 

 
I anledning af foreningens 25 års jubilæum havde bestyrelsen besluttet at fejre dette med svenske 

krebs, tærte, ost og kølig hvidvin. 
 

                      JJL 10.09.2024 
 

 
 

 
 



 
 

 
 
 
 


